
 

 

Tarkastuslautakunnan arviointikertomus 2023 - sivistyslautakunnan selvitys tavoitteiden toteutumisesta 
  
Sivistyslautakunta 21.08.2024 § 77    
90/02.06.01.03/2024 Tarkastuslautakunnan arviointikertomus 2023    

 
Kunnanvaltuusto on kokouksessaan 17.6.2024 § 25 käsitellyt tarkastuslautakunnan vuoden 2023 
arviointikertomusta ja päättänyt pyytää arviointikertomuksessa esitetyistä havainnoista toimielinten 
selvitykset. 
  
Tarkastuslautakunta on havainnollistanut arviointikertomuksessa tavoitteiden toteutumista eri värein. 
Toteutunut tavoite on merkitty vihreällä värillä, lähes toteutunut tavoite keltaisella ja toteutumaton 
tavoite punaisella värillä sekä tavoite, jota ei ole voitu arvioida, on merkitty mustalla värillä. 
 
Sivistyslautakunta toteaa, että kokonaisuutena vuoden 2023 tavoitteet onnistuivat erinomaisesti. 
Talouden kannalta toimintakatteen noin kolmen prosentin ylitystä ei voida pitää merkittävänä 
ylityksenä, minkä tarkastuslautakunta on lisähuomiona myös todennut. Yleinen kustannusten nousu 
näkyi kuitenkin sivistystoimen taloudessa mm. seuraavasti: Sivistyskeskus Ahjon leasing-vuokrat, 
palkankorotukset ja kertaerät,  Polkka-yhtiön tuottamat palvelut, koulukuljetuskustannukset sekä 
perusopetuksen opetusmateriaalikulut olivat ennakoitus suurempia.  
 
Toiminnallisista tavoitteista lähes kaikki toteuituivat kokonaan tai lähes kokonaan. Hyte-ryhmän 
toiminta vakiintui ja henkilökuntaa koulutettiin kuntastrategian ja hyte-suunnitelman mukaisin 
koulutuksin, mm. ehkäisevän päihdetyön teemoissa. Perusopetuksessa päihdetyönosaaja-koulutukseen 
osallistui kaksi henkilöä tavoitteessa olleen kolmen sijaan. Lukiolaisten hyvinvointikahvila yhteistyössä 
etsivän nuorisotyöntekijän kanssa toteutui 16 kertaa, mutta viisi suunniteltua tapaamista peruuntui 
sairastumisen tai oppilaitoksen retkien vuoksi. Lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelmaa ei laadittu 
vuonna 2023 aikana, sillä Keski-Karjalan kunnat Kitee, Rääkkylä ja Tohmajärvi laativat yhteisen lasten ja 
nuorten hyvinvointisuunnitelman, jonka tekeminen on aloitettu sivistyksen viranhaltijoiden toimesta. 
Opiskeluhuoltosuunnitelma sen sijaan päivitettiin ja hyväksyttiin sivistyslautakunnassa 24.10.2023 § 94. 
Varhaiskasvatuksen tavoitteena ollut hampaiden harjauskoulu yhteistyössä Siun Soten kanssa toteutui 
osittain, mutta toiminta loppui syksyllä hyvinvointialueen henkilöstövaihdoksista johtuen.  
 
 
Sivistyslautakunnan jäsenille on jaettu arviointikertomus 2023 esityslistan oheismateriaalina. 
 
 
  

 
Asian valmistelija 
 sivistys- ja hyvinvointijohtaja Seija Rosti p. 040 105 4154 seija.rosti@tohmamajrvi.fi 

 
Esittelijä 
 sivistys- ja hyvinvointijohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Sivistyslautakunta jatkaa mittaristoon paneutumista ja sen kehittämistä siten, että tavoitteet ovat 

jatkossakin helposti mitattavia ja toteuttamiskelpoisia, kuten vuonna 2023 on ollut. Raportoinnin 
selkeyteen ja tarkkuuteen kiinnitetään huomiota. Toimia hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseksi 
jatketaan määrätietoisesti. Tätä työtä jatketaan muun muassa laajan hyvinvointikertomuksen ja -
suunnitelman maakunnallisen valmistelun  sekä KOTO24-valmistelun yhteistyönä ja pyritään 



 

 

huomioimaan kolmannen sektorin tuomat mahdollisuudet. Sivistyslautakunta hyväksyy edellä olevan 
selvityksen valtuustolle esitettäväksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin. 
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